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ΥΠΟΜΝΗΜΑ 

 

Αξιότιμε κ. Υπουργέ,   

Το Σωματείο μας αποτελεί το Πρωτοβάθμιο Συνδικαλιστικό Όργανο των ΤΕ Βρεφονηπιοκόμων που 

αναγνωρίστηκε με την απόφαση 6206/12-12-2012 του Πρωτοδικείου Αθηνών και καταχωρήθηκε στα 

βιβλία αναγνωρισμένων σωματείων του με αριθμό μητρώου 29323 ειδ. 6160. 

Σας αποστέλλουμε το συγκεκριμένο υπόμνημα για να θέσουμε για μία ακόμη φορά το αίτημα της 

επαναφοράς του εξαώρου στο παιδαγωγικό προσωπικό των Δημοτικών Παιδικών Σταθμών. 

Οι θέσεις του κλάδου μας είναι γνωστές στο Υπουργείο σας. Οι Παιδαγωγοί που εργάζονται στους 

Δημοτικούς Παιδικούς Σταθμούς βιώνουν από το 2011 μία βίαιη ανατροπή των εργασιακών δικαιωμάτων 

τους. Με το άρθρο 41 του Ν. 3979/2011 επιβλήθηκε άδικα και καταχρηστικά η αύξηση του ωραρίου των 

Βρεφονηπιοκόμων και των συναφών κλάδων κατά δύο ώρες ημερησίως χωρίς καμία αύξηση των αποδοχών 

τους. Η διάταξη αυτή σε συνδυασμό με την έλλειψη προσωπικού και υλικοτεχνικής υποδομής επηρέασε 

αρνητικά την ποιότητα της προσχολικής αγωγής στη χώρα μας. 

Για αυτό σας έχουμε τονίσει ότι θεωρούμε την επαναφορά του εξαώρου επιβεβλημένη λόγω της 

ιδιαίτερης φύσης της συγκεκριμένης εργασίας και είμαστε βέβαιοι ότι η ρύθμιση αυτή δεν θα διαταράξει σε 

καμία περίπτωση την εύρυθμη λειτουργία των Κέντρων Προσχολικής Αγωγής, αφού οι Παιδαγωγοί 

εργάζονται σε βάρδιες που καλύπτουν όλο το ωράριο λειτουργίας των Δημοτικών Παιδικών Σταθμών. 

Επιπλέον σας έχουμε επισημάνει ότι με την επαναφορά του εξαώρου θα αποκατασταθεί μία 

τεράστια αδικία, θα διασφαλιστεί ο παιδαγωγικός χαρακτήρας των Παιδικών Σταθμών, θα αναβαθμιστεί η 

Προσχολική Αγωγή και θα αναδειχθεί με τον καλύτερο τρόπο η ιδιαιτερότητα του παιδαγωγικού 

λειτουργήματος. 

Είναι θετικό το γεγονός ότι η ηγεσία του Υπουργείου σας υιοθέτησε τις θέσεις του κλάδου μας και 

συμπεριέλαβε σχετική διάταξη στο άρθρο 29 του Σχεδίου Νόμου «Αυτοτελής υπηρεσία ελέγχου 

νομιμότητας ΟΤΑ – Οικονομική βιωσιμότητα και αυτοτέλεια ΟΤΑ – Κανόνες Δημοσιονομικής Διαχείρισης 

και άλλες διατάξεις θεμάτων Υπουργείου Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης», που κατατέθηκε 

στη Βουλή των Ελλήνων στις 28/7/2015. Το συγκεκριμένο όμως Σχέδιο Νόμου δεν προωθήθηκε καν στις 

επιτροπές της Βουλής για επεξεργασία προκειμένου στη συνέχεια να διαβιβαστεί στην ολομέλεια της 
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Βουλής για συζήτηση και ψήφιση. Από τη στιγμή που κατατέθηκε και για ένα μήνα, μέχρι να διαλυθεί με 

Προεδρικό Διάταγμα η Βουλή λόγω των Βουλευτικών Εκλογών της 20ης Σεπτεμβρίου 2015, παρέμεινε 

στάσιμο στα κατατεθέντα σχέδια νόμου. 

Το Νομοσχέδιο που προέβλεπε μεταξύ άλλων ότι η παράγραφος 1 του άρθρου μόνου του π.δ. 

588/1988 (Α’ 284) επανέρχεται σε ισχύ δεν επανήλθε και δεν κατατέθηκε ξανά στη Βουλή ως όφειλε, από 

τη στιγμή που μεσολάβησαν Βουλευτικές Εκλογές και μπήκαμε στην επόμενη Κοινοβουλευτική Περίοδο. 

Συμπεριλήφθηκε όμως η διάταξη για την επαναφορά του εξαώρου στο άρθρο 14 του Σχεδίου Νόμου 

«Μέτρα για την επιτάχυνση του κυβερνητικού έργου και άλλες διατάξεις» που κατατέθηκε στη Βουλή των 

Ελλήνων στις 14/12/2015 και παραπέμφθηκε για συζήτηση στις αρμόδιες Κοινοβουλευτικές Επιτροπές στις 

16/12/2015. Η συζήτηση αυτή διακόπηκε εντελώς ξαφνικά στις 17/12/2015 με απόφαση της Διάσκεψης των 

Προέδρων. Στο Δελτίο Τύπου της Βουλής αναφερόταν ότι η αναβολή σε σχέση με τη συζήτηση και ψήφιση 

του Νομοσχεδίου προήλθε από πρόταση του Πρόεδρου της Βουλής στη Διάσκεψη των Προέδρων, η οποία 

διατυπώθηκε ύστερα από συνεννόηση με την κυβέρνηση και τους τρεις Προέδρους των Επιτροπών. Και 

όλα αυτά προκειμένου να υπάρξει άνεση στη διαβούλευση και τη συζήτηση του σχετικού Νομοσχεδίου ενώ 

ταυτόχρονα επισημαινόταν ότι τόσο η συζήτηση όσο και η ψήφιση του σχετικού Νομοσχεδίου θα 

διεξαχθούν μετά τις 7 Ιανουαρίου 2016. Μέχρι σήμερα όμως το Σχέδιο Νόμου παραμένει παγωμένο και 

εκκρεμεί στις αρμόδιες Κοινοβουλευτικές Επιτροπές ενώ άλλες διατάξεις του συμπεριλήφθηκαν σε Πράξη 

Νομοθετικού Περιεχομένου που εκδόθηκε πριν από το τέλος του έτους. 

Το Σωματείο μας θεωρεί πως θα πρέπει να προωθηθεί κατεπειγόντως για συζήτηση και ψήφιση στην 

Ολομέλεια της Βουλής το άρθρο που περιλαμβάνει την επαναφορά του εξαώρου για τους 

Βρεφονηπιοκόμους και τους συναφείς κλάδους που απασχολούνται στους Δημοτικούς Παιδικούς Σταθμούς. 

Αν αυτό δεν είναι εφικτό να πραγματοποιηθεί σύντομα μέσω του συγκεκριμένου νομοσχεδίου θεωρούμε 

πως θα πρέπει να συμπεριληφθεί η σχετική διάταξη στο πρώτο Νομοσχέδιο που θα καταθέσει το Υπουργείο 

Εσωτερικών στη Βουλή. 

Μόνο έτσι δεν θα παραταθεί η τεράστια αδικία που συντελείται τα τελευταία χρόνια εις βάρος μας, 

θα αποκατασταθεί άμεσα το ωράριο εργασίας των Βρεφονηπιοκόμων και των συναφών κλάδων, το οποίο 

αδικαιολόγητα αυξήθηκε χωρίς να λαμβάνεται υπόψη η ιδιαίτερη φύση της συγκεκριμένης εργασίας και θα 

επέλθει η τελική δικαίωση για τον κλάδο μας. 

Σας ευχαριστούμε εκ των προτέρων και σας δηλώνουμε ότι είμαστε στη διάθεσή σας για κάθε 

διευκρίνιση, συνάντηση και συνεργασία. 

 

Για το Διοικητικό Συμβούλιο 

 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

 

 

ΣΑΛΩΝΙΔΗΣ ΒΑΣΙΛΗΣ

Η ΓΕΝΙΚΗ ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 

 

 

ΙΑΤΡΟΥ ΡΑΜΟΝΑ 


